
1 

 

Economic Development Board - Bijeenkomst, 14 maart 2023, Venlo 

 
 

 

Beste mensen, 

 

Bij mijn installatie ruim een jaar geleden, gaf ik toe altijd al een oogje te hebben gehad op dat leuke 

buurmeisje. Maar dat ik als waarnemend burgemeester van Heerlen pas écht van haar ben gaan 

houden. Toen leerde ik haar zóveel beter kennen … hoe ze óók creatief, slim  en innovatief was… 

 

En ‘van houden, kwam trouwen’ zoals ik dat toen zei. Waarbij ik beloofde met de rest van de wereld te 

gaan delen hoeveel zij wel niet in haar mars had; hoeveel potentie zij had; hoeveel potentie zij hééft…  

 

Maar – zo merkte ik – moet ik óók haarzelf daarvan blijven overtuigen. Dat ze niet té bescheiden moet 

zijn of blijven; en ook en vooral in zichzelf moet geloven…. 

 

Want Limburg – en zeker ook Noord-Limburg – heeft goud in handen. Én - heel belangrijk – ook de 

uitrusting om daarvan nóg meer te delven.  

 

Dat goud; hier in Noord- Limburg. Ik hoef het u natuurlijk niet uit te tekenen. U werkt, onderneemt, 

leeft en woont hier al wat langer dan ik… 

 

Qua economie heeft u hier natuurlijk de logistiek, de maakindustrie en natuurlijk de agribusiness… 

 

Over die agribusiness gesproken, hoeveel mensen buiten én binnen Limburg beseffen zich eigenlijk 

dat deze regio deel uitmaakt van het grootste aaneengesloten grensoverschrijdende tuinbouwgebied 

van West-Europa? 

 

Dat is zo’n mooi voorbeeld van hoe het hier – en natuurlijk in heel Limburg – niet stopt bij de 

grenzen… 

 

… Iets wat ik ook continu in Den Haag tussen de oren tracht te krijgen. Dat de Randstad letterlijk aan 

de rand van het land ligt, maar Limburg in feite een Hart-Stad is. Een ‘warm én kloppend’ hart binnen 

Europa… 

 

En dan voeg ik er ook graag nog fijntjes aan toe, dat hun buren daar vooral vissen zijn, maar die van 

ons van vlees en bloed zijn.  
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Ik heb het even nagekeken; alleen al binnen een straal van 100 kilometer rondom Noord-Limburg 

wonen 15,6 miljoen mensen!  Bijna 16 miljoen mensen die – zeker als ze geen grenzen zien - heel 

wat voor elkaar kunnen betekenen. En dat ook al vaak en lang doen… 

 

Maar naast een sterke economische basis en centrale ligging, hebben we hier nóg een 

goudadertje liggen en dat is gemeenschapszin.  

 

Die mag ik hier toch wel sterk verankerd noemen. Zeker sinds de gemeente Peel en Maas dat  

gedachtegoed ontwikkelde over meer zelfsturing.  

 

Een gedachtegoed dat zich als een inktvlek over de regio aan het verspreiden is. Ik zie dat echt als 

een enorme kracht: dat wie ‘samenwoont, -leeft en – werkt’ ook samen de - eigen - toekomst bepaalt. 

 

Afgelopen zaterdag stond hier nog een mooi voorbeeld van in de krant. Hoe inwoners van America – 

in Horst aan de Maas - niet bij de pakken zijn gaan neerzitten toen de huisarts zijn vertrek 

aankondigde; maar samen voor elkaar kregen dat ze nu een gezondheidscentrum rijk zijn.  

 

Een gezondheidscentrum mét huisarts, apotheek en fysiotherapeut én een ruilbieb, een keuken, een 

repaircafé en een vervoersdienst. Plús een dorpsondersteuner die zorgt voor het sociale reilen en 

zeilen… Pure rijkdom, noem ik dat, als een gemeenschap in staat is om zo samen dingen met elkaar 

op te vangen. 

 

Dus beste mensen, 

 

Ik overdrijf dus echt niet, dat met zo’n sterk economisch én sociaal kapitaal, het goud voorhanden ligt. 

Plus dus – zoals ik net al zei – de uitrusting om nog meer goud te delven én te laten schitteren; en dan 

heb ik het natuurlijk over de Regio Deal Noord-Limburg en over de Brightlands Greenport 

Campus, 

 

Om bij de laatste te beginnen: we weten dat we als samenleving voor een enorme uitdaging staan. 

Hoe zorgen we zo duurzaam mogelijk voor gezonde voeding voor iedere mond? En het is met deze 

campus – ook in combinatie met de drie andere Brightlands-campussen - dat we hier in Limburg op 

zoek kunnen naar het beste antwoord op deze vraag. Hiermee kunnen wij écht voorop gaan lopen in 

het ‘boeren van de toekomst’.  

 

Eén van de laatste besluiten van het Limburgs Parlement – u weet: we kiezen morgen een nieuwe 

provinciale volksvertegenwoordiging – maar één van de laatste besluiten was deze campus een extra 

impuls te geven van 20 miljoen. Plús de toezegging om – samen met Universiteit Maastricht en BASF 

– tot 2030 aandeelhouder te blijven.  
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Ik zou zeggen, doe hier uw voordeel mee! Zoek daar nog meer de samenwerking met elkaar; bewaar 

het goede uit het verleden en initieer en omarm het nieuwe. En ‘onderwíjs, ontmoet en trek de 

jongeren aan’ die we zo graag in Limburg willen houden.  

 

De ándere impuls waarmee u uw voordeel kan doen – of al doet – is natuurlijk de Regio Deal Noord-

Limburg. Die letterlijk miljoenen-deal met als ambitie de Gezondste Regio te worden. Gezond in leven, 

gezond in voedsel, gezond in ondernemen, gezond in wonen, gezond in omgeving … noem maar op. 

 

En ja, dan vind ik het persoonlijk wel prachtig dat – onder de paraplu van die Gezondste Regio – nu 

net is begonnen met de aanleg van tientallen kilometers Maasheggen. In Bergen, Mook en Middelaar 

én mijn nieuwe woonplaats Gennep. Als wethouder in Boxmeer heb ik nog aan de wieg gestaan van 

het Nederlands  

 

Kampioenschap Maasheggenvlechten om dat typische – en oudste cultuurlandschap van Nederland 

in ere te herstellen. Dat is zo goed gelukt dat het inmiddels een Unesco-status heeft. Ja, dus echt 

mooi dat die heggen me nou over de Maas volgen…ik zie het een beetje als een huwelijkslint… 

 

Maar bovenal geeft die ‘Gezonde Deal” de kracht aan van de ambitie. Dat je onderkent dat een regio 

zoveel meer nodig heeft dan bedrijvigheid om aantrekkelijk te zijn. Ja, dan mag je het economische 

voordeel hebben precies tussen Rotterdam en het Rührgebied in te liggen; maar daarmee ben en blijf 

je geen aantrekkelijke regio om te wonen, te leven en te recreëren. En dat is inderdaad het mooie van 

deze Regio Deal; dat deze inderdaad het grote ‘gezonde’ verband ziet; vanuit de visie van de Brede 

Welvaart. Deze omvat immers álles wat mensen van waarde zien. 

 

Ik denk ook niet dat we nog anders kunnen. De wake-up calls die we krijgen, vragen het ook van ons. 

Corona, de oorlog in Oekraïne, de stikstofcrisis...  

 

Stuk voor stuk laten ze zien, dat ze niet op zichzelf staan; dat ze dus ook niet vanuit één sector, of één 

beleidsportefeuille of één ministerie zijn op te lossen.  

 

Net zoals we met schaarste te maken hebben; veel schaarste van woningen, van werknemers, van 

jeugd… Dat vraagt – nee dat schreeuwt – om creativiteit en innovatie, om die bredere visie en om 

samenwerking…  

 

En ja, dan is prima – of zelfs broodnodig – om in de triple helix samen te werken; die samenwerking 

tussen onderwijs, ondernemers en overheid die Crossroads voorstaat en natuurlijk ook aan de basis 

ligt van álle Limburgse Brightlands Campussen; ook die in Sittard, Maastricht en Heerlen. 
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En dan is het natuurlijk nog maar een stap extra naar de quattro helix. Waarbij je ook de mens – de 

Limburger – betrekt; je echt inleeft wat deze wil; daarmee ook in dialoog blijft. En dan komen er 

vragen op als: 

 

 Wat wenst een mens als consument nu écht aan producten en diensten; wat heeft deze nodig 

voor een gezond bestaan? 

 

 welke dienstbaarheid vraagt deze als inwoner aan de overheid om bijvoorbeeld ook zo’n 

gezondheidscentrum als in America voor elkaar te krijgen; en  

 

 wat maakt dat deze als werknemer bij een werkgever wil blijven? Hoe verdiep je arbeidsrelaties?  

 
 

En dan noem ik slechts een paar vragen, die in deze tijd van verandering ook weer om nieuwe, 

creatieve én inlevende antwoorden vragen…  

 

Beste mensen,  

 

vorige week werd mij in een interview gevraagd of ik nog gelukkig was in mijn huwelijk met Limburg.  

 

Ik kon met een volmondig ‘ja’ antwoorden. Omdat ik alleen maar nog méér in haar ben gaan geloven. 

Zeker omdat ik ook juist hier in Noord-Limburg de kracht bevestigd zie van die juiste combinatie van 

economisch en sociaal kapitaal met die geweldige geografische ligging; die ook zoveel kansen en 

mogelijkheden biedt aan de andere kant van de grens… 

 

Maar bovenal ook dus die enorme ambitie om die gezondste regio te willen worden. En ook die 

ambitie is goud waard. Zeker als dat gepaard kan gaan met geloof in eigen kunnen.  

 

Dus ja, ik denk nog jaren gelukkig gehuwd te blijven met Limburg (en heerlijk te wonen hier in het 

noorden)  

 


